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Najdete nás v 1. patře OC City Park Jihlava

Za minutu 
na vrcholu!

Když si koupíte kolo a dres, už 
jste „biker“, ale když si koupí-
te kytaru a obal, ještě kytarista 
nejste, říká muzikant a proda-
vač hudebnin Milan Polreich.

Veronika Dawidowicz ז

Ty sám jsi velký muzikant. Na co 
všechno hraješ?

Primárně na bicí, to je můj hlav-
ní nástroj. Potom basová i akustická 
kytara, ukulele a trochu piano. 

Máš pocit, že současné děti mají 
kladný vztah k hudbě?

Určitě, každá generace měla a má 
své hudební vzory, a to je začátek. 
Je to trendy, muzika k životu pat-
ří. Kroužky i ZUŠky mají poměrně 
obsazeno, rodiče vedou děti nejen ke 
sportu, ale i k hudbě.

Dá se muzika naučit, nebo to člo-
věk musí mít v sobě?

Musí být talent, ale jinak je to dři-
na. Teď to nemyslím zle, ale když si 
koupíte kolo a dres, už jste „biker“. 
Když si koupíte kytaru a obal, tak ješ-
tě kytarista nejste. Základ je mít ryt-
mus, intonovat, makat na sobě a pro-
stě „to“ cítit. 

Myslíš, že je to tedy srovnatelné 
se sportem ve smyslu: Když chceš 
být nejlepší, musíš trénovat?

Určitě ano, ale ještě bych okomento-

MILAN POLREICH umí hrát na několik nástrojů. Hlavními jsou bicí a po nich následují basová i akustická kytara, ukulele 
a trochu piano. Foto: Veronika Dawidowicz

Hudbě se velmi snadno propadá

val to slovo nejlepší. V kapele říkáme, 
že muzika není soutěž, a to je na tom 
to krásné. Nemusíš být třeba vystudo-
vaný muzikant, stačí hrát, posouvat se, 
najednou hraješ. Snadno se tomu pro-
padá.

Umíš si představit život bez hud-
by?

Umím si to představit na dovole-
né. Kdy si naopak schválně vybírám 
ticho a klid a snažím se být myšlenka-

mi jinde. Jakmile se ale vrátím, tak to 
naskočí samo. 

Takže na dovolené od muziky 
vypínáš?

Spíš se o to pokouším. (smích)

Jaký vliv na tvou práci prodej-
ce hudebnin má skutečnost, že jsi 
muzikant a hraješ v kapele?

Je to život. Přijdu domů a je tam 
spousta hudebních nástrojů, když 
jdu z práce, často mířím na zkušebnu, 
takže je opravdu hudba můj život.

Jak by to vypadalo, kdyby se tvůj 
život nemotal kolem hudby? Že 
bys třeba dělal jinou práci?

Nad tím jsem nikdy nepřemýš-
lel. Chodím do práce mezi hudební 
nástroje už několik let a pořád mě to 
baví, pořád to má smysl. 

Jak dlouho už vlastně prodáváš 
hudební nástroje?

Dvacet let. Na prodejně jsem s brá-
chou a společně jsme sehraná dvojka. 
Jsme tu vlastně takový inventář - ale 
v dobrém slova smyslu. Baví nás to.

Můžou se vůbec hudební nástro-
je nějak „měnit“? Někam se posou-
vat?

Pořád je něco nového. S nadsázkou 
někdy říkám, že když vybalujeme 

zboží a speciálně novinky, tak máme 
Ježíška. (smích)

Nástroje se neustále vyvíjí a my si 
je u nás v obchodě opečováváme. 
Obzvláště kytary. Každá nám pro-
jde rukama, musí se seřídit, poladit, 
když si ji chce někdo koupit, vše musí 
být připraveno. Bereme to jako naši 
povinnost a věříme, že lidé to berou 
jako přidanou hodnotu. 

Má svoje kouzlo koupit si hudeb-
ní nástroj v kamenné prodejně, 
nebo je to stejné jako přes inter-
net?

Některé nástroje je potřeba zažít, to 
přes internet nejde. Doufám, že stále 
takhle muzikanti přemýšlí. Obzvlášť 
u akustických nástrojů, s kytarami 
v čele. Je potřeba si to osahat, zahrát si 
a třeba se s námi poradit. Ta kytara na 
vás dýchne. 

Ve výloze máte umístěné poma-
lované kytary. Není jich škoda?

Jsou to po domácku nabarvené 
kytary. Úplné střepy, které se už neda-
ly zachránit. Když kytara doslouží, 
i tak je škoda ji hodit do kamen. 
Takže se na to doma vrhly dcerky 
s manželkou s tím, že to bude super 
výloha. Dobrá recyklace nástrojů a 
mám z toho radost. Ve výloze by bylo 
nové kytary škoda, svítí tam slunce a 
dostávala by zabrat.


